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Santa Fe - operatør i en glidende verden

Fortsættes side 11

Santa Fe (EAC Moving & Relocation Services) er operatør i en glidende 
verden. Det fremgår i utallige sammenhænge på www.santafe.com.

- Og ja, det er ord, vi gerne forpligter os til, siger 
ØK-manden for bordenden, Lars Lykke Iversen. 
Vi vil i knaldhård konkurrence fastholde os som 
regionens førende service-virksomhed på 
flytninger, udstationering-ydelser, arkiv-
forvaltning for såvel private som erhvervskunder 
i Asien, Australien og Mellemøsten  samt i resten 
af verden gennem et netværk af samarbejds-
partnere. Vi skaber service for internationale 
virksomheder og deres udstationerede 
medarbejdere - også med hjælp til f.eks. 
immigration/visa, bolig- samt skolesøgning, 
sprog og kulturundervisning, administration af 
lejemål og omkostningsstyring. Vi stiller os til 
rådighed med det hele.

Det moderne ØK: Lars har været med hele vejen. 

Nyt fra ØK Klubben fortsætter med fokus på Det moderne ØK. Det følges nu 
op efter interviewet i forrige nummer af Niels Henrik Jensen med direktør 
Lars Lykke Iversen, Santa Fe Group, Hong Kong.
Lars, 56 år, er gået hele ØK-vejen i snart 40 år fra ansættelsen, 1972. 
Startede elevtiden i hovedsædets regnskabsafdeling og videre karriere kun 
afbrudt af militærtjeneste ved garderhusarerne i Næstved. Første 
udsendelse var til Vancouver, 1976, Pasadena Californien, 1981, Hong 
Kong, 1986, og her kommer Santa Fe ind i hans liv for første gang i 1988.  
Han traf sit livs Wendy i Canada, og de har fulgtes ad hele vejen. Børnene 
Kirsten, Gillian og Michael er kommet til undervejs, men de er alle nu fløjet 
fra reden i Hong Kong.

Lars Lykke Iversen - vi  er 
i knaldhård konkurrence.
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Mærkedage - med en hjertelig lykønskning!

Jens Dahl

85 år: 02.01.11 Tage Johansen, Bakkevej 10, 5762 Vester Skerninge

80 år: 23.12 Svend Gønge, Skibsholtvej 86, Assendrup, 7120 Vejle Ø
   

13.01.11 Joe Andersen, Stjernebakken 9, 2770 Kastrup

75 år: 14.12 Hans Werner Fugmann, Søbakkevej 28, 2840 Holte
27.12 Jørgen Stengel Hansen, Stenløsevej 29B, 2700 

Brønshøj
28.12 Jørgen Elstoft, 56 Dixon Street, Melbourne 3144, 

Australien
23.01.11 Erik Petersen, Altos 61 c/o Club Miraflores  Reception,

Ctra. de Cadiz, km. 199, E-29649 Mijas Costa, Malaga, 
Spanien

30.01 Jørgen Jensen, Søndermarken 63, 3060 Espergærde

70 år: 16.12 Erling Moesgaard, Duntzfelts Allé 24, 2900 Hellerup
08.02.11 Svend Mathiesen, Søndre Fasanvej 58, 2., 2000 

Frederiksberg
15.02 Jan Holmgaard Laursen, Lokkerupvej 6, 3070 

Snekkersten

65 år: 21.12 Niels Moth Børglum, Johannes V. Jensens Allé 50, 2.th.,
2000 Frederiksberg

11.01.11 Søren Bjørn Søgaard, Bryggervangen 66, 3th., 2100 
København Ø

13.02 Jens Dahl, 21 Laura Lane, 07960 Morristown NJ, USA
16.02 Per Cilliborg Schmidt, Svanevænget 3, 1. tv., 2100 

København Ø
20.02 Jørgen Jensen, Kløvereng 11  Trørød, 2950 Vedbæk

60 år: 21.12 Knud Erik Hansen, Hellerup Hgd., Hellerupvej 20, 5750 
Ringe

01.01.11 Leif Dalby Jensen, Majsvænget 6, 8340 Malling
06.01 Peter Emil Rømhild, 157 Soi Samaharn, Sukhumvi Soi 4,

10110 Bangkok, Thailand
11.02 Børge Fogh, Jumbo Shipping (Singapore) Pte Ltd, 51, 

Newton Road, #19-07 Goldhill Plaza, 308900 Singapore

40 år: 25.12 Morten Schøtt Knudsen, Danone Asia Pte Ltd., Waters 
Division, 47 Scotts Road, 06-00, Goldbell Towers, 228223 
Singapore

(Læs fødselsdagsportrættet på side 4.)

Tage Johansen Joe Andersen Hans W. Fugmann Jørgen S. Hansen

Jørgen Elstoft Erik Petersen Jørgen Jensen Erling Moesgaard

Svend Mathiesen Jan H. Laursen Niels M. Børglum Søren B. Søgaard

Per  C. Schmidt Jørgen Jensen
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Dødsfald - Æret være deres minde

Lillejuleaften fylder endnu en sand ØK-veteran, Svend Scott Gønge 80 år 
(se også side 3). Så redaktionen benytter endnu en mulighed for portræt af 
en ØK-personlighed, der virkelig har sat sine spor, som det skete i seneste 
nummer med Valdemar Frantzen. 

Og Scott tager tråden op: - Jeg giver Valdemar ret i, at 
vor tid i ØK var af stor betydning for os. Måske især for 
vor generation, som faktisk nød godt af, at den 
moderne teknologi for kommunikation endnu ikke var 
slået igennem. Det betød, at vi som filialbestyrere var 
meget selvstændige og havde frie hænder til at styre 
tingene på egen hånd. 

Og han kan ikke dy sig for at kommentere videre: - 
Mon det er at gå for langt at sige, Kompagniets gode 
resultater dalede i takt med, at hovedkontoret i 
København fik bedre og bedre muligheder for at 
deltage i de oversøiske selskabers virke?

Scott blev 1947 ansat i ØK, og var i mere end 30 år 
udstationeret i Canada, Thailand og USA. Han 
skabte stor respekt omkring sig i alle sine ledende 
stillinger især i Thailand og USA. I 1979 blev det dog 
sådan, at han sagde nej tak til videre karriere i ØK, og 
han købte herefter sammen med amerikanske 
venner en kemikalievirksomhed og udbyggede den til 
produktion i USA, Europa og Asien. Omkring ti år 
senere begyndte han at trappe ned -  sådan da.

For sammen med fru Lisbeth gik han kort efter i gang med udvikling og drift af 

et skovområde i Vermont. Scott fortæller: - Mit gode held fortsatte, da jeg som 
pensionist blev ejer af en skov og senere også landmand i Vermont. Her har 
min kone og jeg været meget aktive i alle faser af driften - også de fysiske - og 
vi har stadig stor fornøjelse og tilfredsstillelse med disse nye aktiviteter.

Scott har også brugt kræfter og midler på at hjælpe unge på vej: - Det vil givet 
glæde mine gamle venner, at mit Svend Gønge Virginia Fellowship Fund har 
haft held til at hjælpe mange, talentfulde unge danske akademikere til gode 
Master Degrees på University of Virginia samt til to Ph.D-titler. 

Scott har stor respekt for arbejdet i ØK Klubben: - Det er vist en fællesnævner 
for de fleste ØK´ere, at de har et væld af historier ofte fornøjelige og måske 
mere eller mindre troværdige. Jeg er sikker på, at ØK Klubben spiller en stor 
rolle som scenen, hvor disse morsomheder og dramaer bliver gengivet. Jeg 
er også imponeret over ØK Klubbens omfang og succes. Jeg ønsker jer alle 
held og lykke i årene, der kommer. Hvem ved, måske afsluttes aktiviteterne 
ad åre med etableringen af legater til et eller flere fornuftige formål  eller 
sågar i mindre traditionelle rammer? Det er nok værd at tænke over - og i god 
tid.

Scott har mange gode ØK-erindringer: - De heldigste og mest spændende 
tiltag i min ØK-tid var deltagelsen i teak´ens glansperiode i 1950´erne og 
60´erne, da dansk møbelkunst var på sit højeste. Jeg husker også med 
glæde på mit held i 1965, da jeg overtalte ICI til at fortsætte samarbejdet i 
Thailand. Det var ellers bestemt fra højeste plan i London, at de selv skulle 
overtage de mange aktiviteter og føre dem videre i eget regi.

- Jeg tænker så ofte på, om disse og andre spændende engagementer 
kunne realiseres uden ØK´s gode indflydelse i de unge år? Jeg er taknemlig 
for de eventyrlige muligheder, som ØK gav også mig.                  EBC og  EL.

De fleste husker Svend 
Gønge som Scott. Det blev 
hans uvægerlige kalde-
navn allerede i de unge 
dage i Canada, hvor han 
arbejdede sammen med 
en ældre Svend, og så 
måtte den yngste af dem 
have ”nyt” navn.  Det blev 
så Scott for resten af livet. 

November 2010November 2010

Jørgen (Jack) Vibe Christensen, Vancouver, Canada, tidl. direktør for 
Tahsis Company,  afgik ved døden 5. september i en alder af 92 år.
Birthe Morsbøl, Solrød Strand, tidl. Industriafdelingen og 
Finansafdelingen, afgik ved døden 10. september i en alder af 82 år.
Pens. kaptajn Svend Erik Christensen, Vanløse, afgik ved døden 15. 
september i en alder af 88 år.
Pens. kaptajn Hjalte Helge Hjaltason, Lille Heddinge, afgik ved døden i 
oktober i en alder af 87 år og bisat d. 22. oktober.

Nye medlemmer - som bydes hjerteligt velkomne!

Søren Bjørn Søgaard, København Ø
Ansat i EAC Shipping 1963, sejlede i 1964 med skoleskibet 
”Danmark”, derefter navigationsskole i København fra 1967-  
1969, sejlede som 2. styrmand fra 1969 - 1970, og - efter 
aftjening af værnepligt som officer i flåden 1970 - 1973 med 
tjeneste i ubåde - sejlede fra 1973 - 1979 som officer på 
forskellige ØK skibe. Operations Manager for EAC Trans 
Pacific Service: 1979 - 1982 i Singapore, 1982 - 1983 Perth, 
Australien, 1983 - 1985 Pasadena, Californien, 1985 - 1988 
Hong Kong, 1988 - 1990 Pasadena, og 1990 - 1995 
Operations Manager i Sydney. Udnævnt til kaptajn i 1992. Overgik til Mærsk i 
1993 med forskellige udstationeringer indtil november 2009.

Fødselsdags-portrættet, Svend ”Scott” Gønge:
- Bedre muligheder på egen hånd
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siden været Professor of Strategic Management China Europe International 
Business School, Shanghai, Kina. Denne position har Per fastholdt, men er 
også numeret Professor ved Center for Industrial Management and 
Industrial Development, Schweiz, og 2010 Professor of Management, 
Nordic International Management Institute, Chengdu, Kina. Per Jenster har 
også haft en aktiv erhvervskarrier og været medstarter af 19 firmaer; af dem 
beklæder han i dag formandsposten i bestyrelserne for Abacus Medicine (en 
dansk Gazelle-virksomhed), UNET som er televirksomhed i Holland, samt 
Chengdu Beixin City of Learning Real Estate Co. Ltd. i Kina.

Thomas Elm Kampmann, Greve
Shipping elev og assistent i Skibsafdelingen 1977 - 1982, 
Operations- and Intermodal Manager ScanDutch 1982-
1990, Intermodal Manager EacBen Container Lines Ltd., 
Sevenoaks UK, 1991-1993, direktør A Post A/S 1993-1998, 
general manager Air Express International 1999 - 2000, og 
siden 2000 direktør for Køge Havn og Skandinavisk 
Transport Center. Blev i 1982 BBA og i 1990 HD-U fra CBS 
og i 2001 Diplomleder fra Niels Brock. Medlem af Greve 
Byråd og bestyrelsesmedlem i en række branche-
organisationer, heraf formand for Køge Marketing.

Jesper Adler, Nivå
Maskinmesteraspirant i EAC Shipping fra 1987 - 1993, var 
på sidste hold maskinister fra Teknisk Skole, Nakskov, 
påmønstrede m.s. ”Selandia”, og sejlede senere med m.s. 
”Fionia” på Vestafrika og med m.s. ”Meonia” på Japan  
Australien indtil frasalget i 1993. Kom i 1994 til FLS Miljø med 
internationale opgaver, derefter i 1997 til Siemens som 
projektleder, i 2000 til Lundbecks driftsafdeling og siden 
2007 i Elma Instruments som produktchef.

Niels Schou Lindegaard, Søborg
Ansat i ØK Data ApS 1979 - 1984 først som system-
konsulent, senere som chefkonsulent. Blev efterfølgende 
konsulent, salgschef og direktør i den finansielle sektor. 
Færdiggjorde studiet til cand.merc. Drev i 12 år sin egen 
konsulentvirksomhed CSU Management A/S samtidig med 
eksternt lektorat på CBS samt som timelærer og adjunkt på 
Niels Brock Copenhagen Business College. Er p.t. 
fotojournalist og blev i december 2006 klassificeret højt i den 
britiske fotograforganisation SWPP & BPPA med en 
”Associate” kaldet  ABPPA.
.
Per V. Jenster, Shanghai, P.R. China
Ansat som elev og senere assistent i Eksportafdelingen, 
Repro/Kina 1972 - 1977. Forlod ØK for videre studier: 1983 
Cand.Oecon. fra Århus Universitet, 1985 Ph.D. Strategic 
Management, University of Pittsburg, Pennsylvania, USA. 
1984 - 1988 Asst. Professor University of Virginia, 1989 - 
1990 Assoc. Professor IMEDE og senere full professor på 
IMD, Lausanne, Schweiz, 1990 - 1994. Fra 1994 - 2010 har 
Per haft forskellige professorater på CBS i København, samt 
været Associate Dean for MBA og Executive Education. I 
2005 drog Per Jenster til Kina (ref. Kina-afdelingen) og har 

Som afløser for den velkendte ØK Linieakvavit har Asia House sekretariatet i 
samarbejde med H.J. Hansen Vin A/S  udviklet et projekt med en unik Asia 
House Rødvin, 2007, McLaren Vale Quarterback fra Barossa Valley i 
Australien.  Vinen produceres af De Lisio Wines, og drue sammensætningen 
er 26% Syrah, 30% Cabernet Sauvignon, 27% Merlot og 17% Grenache.  

ØK Klubben bruger den nye vin til gaver og præmier. Første modtager var 
Carsten Dencker Nielsen ved hans 70 årsdag i august, og vinen fik også 
glade smil frem hos f.eks. golf-vinderne, der er omtalt side 8.

Det er også aftalt med H.J. Hansen Vin, at medlemmer kan købe vinen på 
www.hjhansen-vin.dk, brugernavn A612396. Vinen i 2 stk´s trækasse med 
Asia House logo koster kr. 196 ex moms, 3 stk´s  kr. 290 ex. moms. Du skal 
også lige have en smags-kommentar fra H. J. Hansen: Duften har tydelige 
toner af lakrids, mørk chokolade, modne bær og krydderier i en 
imødekommende og direkte smag, der munder ud i en nuanceret eftersmag ! 

             Skål siger EL

Asia House Rødvin afløser linie akvavit

25. november er der stemning og fest i Cirkelordenens lokaler på 
Frederiksberg. For her samles mange ØK-folk til den såkaldte ”honorar-
lønnedes” 50 års jubilæums julefrokost. Jens Mortensen var med til at stifte 
dette festlige initiativ. Som sidste deltager fra dengang fortæller Jens M.: - En 
stabsgruppe, "de honorarlønnede", der selv havde valgt at forblive ved 
Hovedkontoret i stedet for oversøisk tjeneste, voksede støt i halvtredserne. 
De forsøgte at starte, hvad man kan kalde et lille oprør mod at kvittere for en 
anderledes pensionsordning i PFA frem for at blive medlem af ØK´s 
Pensionsfond. Nu var al form for "organisering" uhørt i Kompagniet, så det 
hele fusede ud og endte med, efter god dansk tradition, at vi blev enige om en 
julefrokost i stedet for.

Da begrebet "honorarlønnet" døde i 60'erne og i takt med oversøisk stab kom 
hjem efter en årrække til en post i Holbergsgade, kom de pænt og spurgte, 
om også de måtte deltage i vort arrangement. 

Et lille oprør  blev til en julefrokost



6 7November 2010November 2010

siden været Professor of Strategic Management China Europe International 
Business School, Shanghai, Kina. Denne position har Per fastholdt, men er 
også numeret Professor ved Center for Industrial Management and 
Industrial Development, Schweiz, og 2010 Professor of Management, 
Nordic International Management Institute, Chengdu, Kina. Per Jenster har 
også haft en aktiv erhvervskarrier og været medstarter af 19 firmaer; af dem 
beklæder han i dag formandsposten i bestyrelserne for Abacus Medicine (en 
dansk Gazelle-virksomhed), UNET som er televirksomhed i Holland, samt 
Chengdu Beixin City of Learning Real Estate Co. Ltd. i Kina.

Thomas Elm Kampmann, Greve
Shipping elev og assistent i Skibsafdelingen 1977 - 1982, 
Operations- and Intermodal Manager ScanDutch 1982-
1990, Intermodal Manager EacBen Container Lines Ltd., 
Sevenoaks UK, 1991-1993, direktør A Post A/S 1993-1998, 
general manager Air Express International 1999 - 2000, og 
siden 2000 direktør for Køge Havn og Skandinavisk 
Transport Center. Blev i 1982 BBA og i 1990 HD-U fra CBS 
og i 2001 Diplomleder fra Niels Brock. Medlem af Greve 
Byråd og bestyrelsesmedlem i en række branche-
organisationer, heraf formand for Køge Marketing.

Jesper Adler, Nivå
Maskinmesteraspirant i EAC Shipping fra 1987 - 1993, var 
på sidste hold maskinister fra Teknisk Skole, Nakskov, 
påmønstrede m.s. ”Selandia”, og sejlede senere med m.s. 
”Fionia” på Vestafrika og med m.s. ”Meonia” på Japan  
Australien indtil frasalget i 1993. Kom i 1994 til FLS Miljø med 
internationale opgaver, derefter i 1997 til Siemens som 
projektleder, i 2000 til Lundbecks driftsafdeling og siden 
2007 i Elma Instruments som produktchef.

Niels Schou Lindegaard, Søborg
Ansat i ØK Data ApS 1979 - 1984 først som system-
konsulent, senere som chefkonsulent. Blev efterfølgende 
konsulent, salgschef og direktør i den finansielle sektor. 
Færdiggjorde studiet til cand.merc. Drev i 12 år sin egen 
konsulentvirksomhed CSU Management A/S samtidig med 
eksternt lektorat på CBS samt som timelærer og adjunkt på 
Niels Brock Copenhagen Business College. Er p.t. 
fotojournalist og blev i december 2006 klassificeret højt i den 
britiske fotograforganisation SWPP & BPPA med en 
”Associate” kaldet  ABPPA.
.
Per V. Jenster, Shanghai, P.R. China
Ansat som elev og senere assistent i Eksportafdelingen, 
Repro/Kina 1972 - 1977. Forlod ØK for videre studier: 1983 
Cand.Oecon. fra Århus Universitet, 1985 Ph.D. Strategic 
Management, University of Pittsburg, Pennsylvania, USA. 
1984 - 1988 Asst. Professor University of Virginia, 1989 - 
1990 Assoc. Professor IMEDE og senere full professor på 
IMD, Lausanne, Schweiz, 1990 - 1994. Fra 1994 - 2010 har 
Per haft forskellige professorater på CBS i København, samt 
været Associate Dean for MBA og Executive Education. I 
2005 drog Per Jenster til Kina (ref. Kina-afdelingen) og har 

Som afløser for den velkendte ØK Linieakvavit har Asia House sekretariatet i 
samarbejde med H.J. Hansen Vin A/S  udviklet et projekt med en unik Asia 
House Rødvin, 2007, McLaren Vale Quarterback fra Barossa Valley i 
Australien.  Vinen produceres af De Lisio Wines, og drue sammensætningen 
er 26% Syrah, 30% Cabernet Sauvignon, 27% Merlot og 17% Grenache.  

ØK Klubben bruger den nye vin til gaver og præmier. Første modtager var 
Carsten Dencker Nielsen ved hans 70 årsdag i august, og vinen fik også 
glade smil frem hos f.eks. golf-vinderne, der er omtalt side 8.

Det er også aftalt med H.J. Hansen Vin, at medlemmer kan købe vinen på 
www.hjhansen-vin.dk, brugernavn A612396. Vinen i 2 stk´s trækasse med 
Asia House logo koster kr. 196 ex moms, 3 stk´s  kr. 290 ex. moms. Du skal 
også lige have en smags-kommentar fra H. J. Hansen: Duften har tydelige 
toner af lakrids, mørk chokolade, modne bær og krydderier i en 
imødekommende og direkte smag, der munder ud i en nuanceret eftersmag ! 

             Skål siger EL

Asia House Rødvin afløser linie akvavit

25. november er der stemning og fest i Cirkelordenens lokaler på 
Frederiksberg. For her samles mange ØK-folk til den såkaldte ”honorar-
lønnedes” 50 års jubilæums julefrokost. Jens Mortensen var med til at stifte 
dette festlige initiativ. Som sidste deltager fra dengang fortæller Jens M.: - En 
stabsgruppe, "de honorarlønnede", der selv havde valgt at forblive ved 
Hovedkontoret i stedet for oversøisk tjeneste, voksede støt i halvtredserne. 
De forsøgte at starte, hvad man kan kalde et lille oprør mod at kvittere for en 
anderledes pensionsordning i PFA frem for at blive medlem af ØK´s 
Pensionsfond. Nu var al form for "organisering" uhørt i Kompagniet, så det 
hele fusede ud og endte med, efter god dansk tradition, at vi blev enige om en 
julefrokost i stedet for.

Da begrebet "honorarlønnet" døde i 60'erne og i takt med oversøisk stab kom 
hjem efter en årrække til en post i Holbergsgade, kom de pænt og spurgte, 
om også de måtte deltage i vort arrangement. 

Et lille oprør  blev til en julefrokost



8 9November 2010November 2010

Golf - Tirsdag 21. september afholdt 
klubben den traditionelle, årlige 
golfturnering i Gilleleje Golf Klub med 
ØK som sponsor. Arrangementet 
startede kl. 8 med morgenmads buffet i 
klubbens lokaler, og derefter kl. 9 på 
banerne med omvendt gun-start. Vejret 
var fint med dejlig sensommer-sol, men 
vinden var forholdsvis stærk, hvilket 
påvirkede resultaterne. Der var tilmeldt 
31 spillere, og vindere blev Kate 
Svendsen og Erik Bøgh Christensen med henholdsvis 26 og 29 scores. 
Runners-up blev Noi Schwartz Hansen for damerne og Carsten Dencker 
Nielsen for herrerne. Der var fine præmier, og turneringen afsluttedes som 
sædvanligt med fornøjelig frokost i golfklubbens lokaler.

Aboretet  - Onsdag 29. september kl. 11 besøgte klubben Aboretet i 
Hørsholm i strålende solskin og 
lidt køligt vejr, hvor deltagerne 
blev vist rundt af Aboretets leder, 
Ole Byrgesen, som på humoristisk 
vis introducerede os til de større 
grupper af Aboretets træer og 
buske, der omfatter flere end 2000 
forskellige arter fra det meste af 
verden på områdets 23 ha. Efter 
rundvisningen, som varede ca. 
1½ time, fortsatte vi til Rungsted 
Kro, hvor deltagerne - for egen 

regning - spiste frokost i hyggeligt samvær. Aboretet er absolut et besøg 
værd, især om foråret når træer og buske står i blomst, eller om efteråret når 
bladene spiller i mange farver.

Besøg hos Mærsk - Ved klubbens besøg hos A.P. 
Møller-Mærsk torsdag 14. oktober deltog det 
maksimale antal på 40 personer. Klubbens ”vært” 
Henning Morgan, ansvarlig for Mærsks historiske 
samlinger, var en levende fortæller. Besøget startede i 
hovedbygningen med en introduktion af A.P. Møller-
Mærsk gruppen, og det var helt naturligt ret 
imponerende. Derefter gik deltagerne over på museet, 
som er virkeligt flot med mange plancher og billeder og 
skibsmodeller naturligvis. Her gennemgik Henning 

Morgan firmaets historie med fokus på familiens helt centrale rolle i dets 
udvikling. I museet er A.P. Møllers kontor fra Kgs. Nytorv bygningen indrettet 
nøjagtigt, som det så ud den dag, A.P. Møller døde.
Klubbens formand, Erik Bøgh Christensen, takkede for besøget og overrakte 
Henning Morgan 2 flasker Asia House rødvin som tak for det flotte 
arrangement. Efter besøget samledes klubbens medlemmer til en hyggelig 
frokost og snak på den nærliggende Café Petersborg.

Michael Ring - Torsdag 4. november afholdt klubben medlemsaften i Asia 
House med Michael Ring som gæstetaler. Michael startede sin uddannelse i 
ØK og blev udsendt til oversøisk tjeneste i en periode. Imidlertid ønskede 
Michael en videregående uddannelse og studerede for egen regning i 
Schweiz og tog MBA graden. Efter nogle år som direktør i en kendt 
virksomhed købte Michael sig ind i firmaet Stelton, som er kendt for sine 
produkter i dansk design. Michaels indlæg var en beretning om hans karriere 
med fokus på skiftet ”from corporate executive to entrepreneur”. De mange 
fremmødte fandt Michaels historie yderst interessant og fik under den 
efterfølgende servering lejlighed til at tale med Michael personligt.

Banko - Torsdag 2. december kl. 19 afholder klubben den traditionelle 
bankoaften i Asia House. Jens Høding vil også i år lede spillenes gang, og der 
er igen mange, gode præmier til vinderne. I pausen serveres gløgg og 
æbleskiver. Der er gratis adgang, men tilmelding er nødvendig, da antallet af 
deltagere er, som tidligere, begrænset pga. pladsforholdene. Forhåbentligt 
vil der blive købt rigtig mange spilleplader, som stadig sælges til kr. 10 pr. stk. 
og 6 for kr. 50 for de gennemgående spil, og kr. 10 pr. stk. og 3 stk. for kr. 20 
for spillet om hovedpræmien.

Bowling - Torsdag 20. januar 2011 kl. 18 afvikles den årlige, interne bowling 
turnering i Kroegers House, Englandsvej 337 - 339, 2770 Kastrup. Det er en 
ny lokalitet, idet det tidligere center er blevet nedlagt. Stedet ligger tæt ved 
Øresunds-motorvejens frakørsel 18, Tårnby, og Tårnby station, som kan nås 
med bus 350S fra Nørreport/Kgs. Nytorv eller med Øresundstoget. Efter 
spillene mødes alle til spisning i centrets cafeteria. Prisen pr. person er 
uændret kr. 100, som dækker spillene, spisningen og en forfriskning til 
maden. Deltagerbetaling bedes overført til klubbens bankkonto ved 
bekræftet tilmelding (se bagsiden for bankkonto nr.).

Generalforsamling - Torsdag 24. februar 2011 kl. 18 afholdes klubbens 
ordinære generalforsamling i Asia House. Indkaldelse med dagsorden vil 
blive meddelt i det næste blad. Generalforsamlingen afholdes samme dag, 
som ØK's regnskab for 2010 offentliggøres, og ØK's formand, Henning 
Kruse Petersen, har givet tilsagn om at præsentere regnskabet for 
medlemmerne ved mødet. Efter mødet er der fælles spisning.

Gennemførte og nye arrangementer
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Santa Fe har hovedkontor i Hong Kong, og virksomheden er repræsenteret i 
41 byer i 14 lande i Fjernøsten samt Dubai i Mellemøsten - og snart kommer 
Australien til.  

Stor udfordring
- Lars du har over 1.650 kolleger i Santa Fe nu, men nu kommer over 450 flere 
til, når købet af Wridgways Australia Limited er på plads i midten af  december 
2010?

- Ja, det bliver en fantastisk 
udfordring. Vi overtager Australiens 
førende virksomhed inden for 
flytning og udstationeringydelser 
efter tilbuddet om køb i september 
og den sædvanlige due diligence 
proces. Buddet var køb af samtlige 
aktier i Wridgways til AUD 2,80 pr. 
aktie, svarende til en samlet 
købssum på AUD 89,6 mio. (DKK 
478 mio.). Udover købsprisen 
modtager Wridgways' aktionærer et 
ordinært udbytte på AUD 0,11 pr. 
aktie. Handlen er finansieret af 
Santa Fe gennem en kombination 
af egenkapital og gæld. 

- Vi forpligter os med Wridgways også til at føre en erhvervshistorie videre helt 
fra 1892, fortsætter Lars. Virksomheden er i forvejen Australiens førende i 
vort marked med en omsætning på AUD 116 mio. (DKK 619 mio.) i 2009/10. 
Wridgways er anerkendt for at sætte internationale standarder med 
hovedkontor i Melbourne og repræsenteret i hele Australien med 30 kontorer. 

En sammenlægning af Wridgways og Santa Fe rummer betydelige 
stordriftsfordele. Australske virksomheder investerer i stigende omfang i 
Asien med hyppige skift i udstationeringer for ledende medarbejdere mellem 
Australien og lande i Asien. 

Handelen vil, når den er endeligt gennemført, fordoble Santa Fe's omsætning 
og give virksomheden en unik markedsposition i de stærkt voksende 
økonomier i Asien og Mellemøsten. 

Santa Fe vil herefter årligt håndtere omkring 42.000 flytninger og få en samlet 
omsætning på omkring DKK 1,3 mia. Det skærper udfordringerne i et meget 
tæt konkurrence-marked. Så Santa Fe skal være på forkant hele tiden med 
ISO certificering der dækker kvalitet, miljø, information, sikkerhed og data- 
beskyttelse samt CSR-certificering, teknologi og talent udvikling.               EL

- fortsat fra forsiden

Santa Fe-konceptet illustrere s her fuldt ud. 
En medarbejder Michella E. Macfarlane, siger 
velkommen til et ægtepar, der flytter job-destination.  
Alt det praktiske er klaret af Santa Fe på forhånd. 

Den markante skranke, vi også finder ved hovedindgangen i dagens Asia 
House, har sin egen historie omkring venstre og højre side, da huset var 
ramme for bl.a. ØK´s skibsproviantering mere end 50 år tilbage. Til venstre for 
skranken sad folkene fra skibs- og maskin-inspektionen. Til højre var 
proviantafdelingens domæne.

Og vi skal her høre mere om, hvad dem til højre havde af oplevelser fra 76-
årige Hubert Jensen. Han arbejdede nemlig selv til højre side i provianten 
nogle år, men sluttede sin ØK-karriere i Holbergsgade på personalekontoret.

- Efter elevtiden i Holbergsgade blev jeg placeret i proviantafdelingen i det 
nuværende Asia House, fortæller Hubert Jensen. Kommunikationen mellem 
de to sider af skranken var meget sparsom, fordi den venstre side så lidt ned 
på den højre. De havde faktisk en tendens til at omtale os ved at lægge tryk på 
o´et i proviant med næsen lidt hævet.

- Men vores anseelse i øvrigt var ganske høj, fortsætter Hubert, fordi vi jo 
sikrede forbrugsvarerne til skibene, og vores chef sad rent faktisk i det kontor, 
som selveste etatsråden, H. N. Andersen, oprindeligt residerede i (!).  

- Hvad var det så for en bygning, du kom til dengang på Hovedvej i Frihavnen,  
som vi nu kender som Asia House på Indiakaj?

- Et af de første indtryk var den 
omtalte u-formede skranke, 
som er bevaret så fint i dag 
ligesom de fine trælofter og 
v æ g p a n e l e r .  D e t  v a r  
imponerende for mig, unge 
mand dengang. Bygningen var 
jo et omdrejningspunkt for 
servicering og kontakt til 
skibene. Her mødte f.eks. 
officererne op og aflagde 
beretning for rejsernes forløb, 
idet de jo stort set alle havde 
d e r e s  e n d e s t a t i o n  p å  
Midtermolen i Frihavnen. 
Huset på Hovedvej var et imponerende omdrejningspunkt for en af de 
vigtigste aktiviteter i Kompagniet dengang, og det emmede af betydning.

Fyldig beretning.
Hubert Jensen har sendt redaktionen en fyldig beskrivelse af sine indtryk om 
tiden som aktiv i Asia House m.m. Pladsen her i bladet giver desværre ikke 
mulighed for at gengive det fuldt ud, men har du lyst og mulighed til at læse 
Huberts hele beretning, så kan du finde det på bladets hjemmeside: 
www.eacclub.dk under S  Nyt fra ØK Klubben. “som pdf-fil”         IH+ELeneste

Der var dem til højre og venstre side for skranken 

Skranken her var omdrejningspunktet for Hubert Jensen, 
da han arbejdede i Asia House. 
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Der var dem til højre og venstre side for skranken 

Skranken her var omdrejningspunktet for Hubert Jensen, 
da han arbejdede i Asia House. 
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Anmeldt af Jørgen K. Jørgensen

Efter mange venlige opfordringer udgav indehaveren af hjemmesiden 
”SNESEJLER”, Willy Brorson, den 25. august 2010 en bog med 16 ØK-
søfolks og en enkelt passagers fortællinger om deres tid til søs i perioden 
1950 til 1975.

 ”SNESEJLER” er et slangudtryk, som er opstået mellem søfolk, der opholdt 
sig permanent i udlandet og søfolk som eksempelvis hos ØK, der kom hjem til 
det kolde Danmark efter hver tur.  ØK-søfolk blev kaldt ”SNESEJLER”, fordi 
man mente, at sneen på dækket af ØK skibene ikke kunne nå at smelte, før 
de var hjemme igen.

ØK´s skibe forbandt Europa med Amerika, Afrika og Asien og beretningerne 
giver et godt indtryk af søfolkenes daglige liv ombord og oplevelser på 
sørejserne.  Det næsten militære hierarki og opdeling af spisesteder på indtil 
flere messer, som faktisk var ønsket af besætningen, er også glimrende 
beskrevet. 

Indtil midt i 60erne gav mønstring på linieskibene på nogle af ruterne ekstra 
oplevelser, fordi de anløb spændende småhavne og ankerpladser.  Desuden 
lå de ofte i havn i flere dage, og Bangkok havde rekorden med 14 dage.  I de 
fleste havne var det almindeligt, at der var gader med barer og bordeller lige 
uden for havneområdet. Mange af historierne handler da også om besøg på 
disse steder, men nogle benyttede sig dog også af mulighederne for at tage 
på sightseeing i byerne og længere ture ind i landet.  Efter midten af 60erne 
fulgte alle linieskibene faste sejlplaner og tiden i havn blev meget kortere.  
Dermed blev søfolkenes muligheder for oplevelser i land mere begrænset.

SNESEJLER - Erindringer fra ØK-søfolk

For yderligere oplysninger om bogen 
henvises til hjemmesiden:

 www.snesejler.dk. 
 
Bogen kan købes hos boghandlerne 
eller via Forlaget Nautilus hjemmeside 
www.forlagetnautilus.dk, hvor den 
koster kr. 369, men forlaget tilbyder 
medlemmer af ØK Klubben en pris på 
kr. 325 incl. ekspedition i Danmark.

Han passede godt på os alle i ØK gennem mange år og senere i Nordisk 
Ministerråd. Men nu er det biltyvene, der må ryste i bukserne over, at han 
finder frem til gode beviser imod dem. 67-årige Frank Stilbo skulle nemlig ikke 
nyde noget af lediggang, da han gik på efterløn januar 2008 og pension 
senere samme år.  

Frank startede i forsikringssel-
skabernes bilfinderkorps, 1. juni i år. 
Så nu går han i biltyvenes fodspor i 
Vanløse og Frederiksberg post-
distrikter.

- Jeg må jo stadig have fornem-
melsen af, at adrenalinen stiger i 
kroppen, når jeg løser en opgave, 
siger Frank Stilbo. Og det sker hver 
eneste gang, jeg ser en bil, der 
matcher en efterlysning. Det er som 
den gamle cirkushest, der lugter 
savsmuld i manegen. 

Gennem det halve år i jobbet har 
Frank fundet frem til 13 biler, der var 
efterlyst i det materiale, han får 
udleveret af politiet hver mandag. 

- En tommelfingerregel siger, at hver 
bil repræsenterer en værdi på 80.000 
kr., så jeg har gjort mig fortjent til min 
hyre. 

- Jamen kan man stjæle biler i dag 
med elektroniske startspærrer o.s.v.
  

- Antallet af biltyverier er faldet, men de professionelle finder veje enten ved at 
stjæle nøgler eller med elektronisk udstyr, der overlister startspærren. Jeg 
ser efter kendetegn som f.eks. mange parkeringsbøder i forruden, om noget 
er smadret eller om bilen holder samme sted længe.

Der er en halv snes bilfindere i aktion over hele landet, og de har gennem de 
sidste ti år fundet tilsammen over 21.000 biler til en samlet værdi af over  
2 mia. kr. Så Frank og hans nye kolleger er guld værd for forsikrings-
selskaberne og alle os, der måtte blive ofre.                                       EL

.

Frank Stilbo går nu i biltyvenes fodspor

Frank Stilbo - det er jo som den gamle 
cirkushest, der lugter savsmuld  i manegen.
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Som en manifestering af det voksende samarbejde mellem 
Udenrigsministeriets Asien-aktiviteter og Asia House/Asia 
Business Forum var Asia House Fonden torsdag, 14. oktober, 
vært ved et middagsselskab i Asia House. Æresgæst var 
Prime Minister of Bhutan, Jigmi Y Thinley, som var ledsaget af 
et følge på syv personer, heriblandt Bhutans  Foreign 
Secretary, Dasho Daw Penjo og Minister of Works and Human 
Settlement, Yeshey Zimba. Fra dansk side deltog 
repræsentanter for Udenrigsministeriet og dansk erhvervsliv. 
Asia House var repræsenteret ved hofmarskal Ove Ullerup i 
sin egenskab af formand for Asia House Fonden samt Jan 
Erlund og Carsten Dencker Nielsen. Middagen fandt sted ved 
det store flotte bord, som oprindelig stammer fra 
bestyrelsessalen i Holbergsgade, dækket op ”som i gamle 
dage”. På billedet konverserer Jigmi Y Thinley og Ove Ullerup 
inden middagen.

Bhutan-besøg i Asia House

Fra Kathy Sit, som er tidligere sekretær for EAC HKG  Consumer Products 
Division (CPD), har bladet modtaget følgende, dejlige orientering om, der 
stadig er ØK-samling blandt de tidligere kinesiske medarbejdere.

Kathy fortæller: - I mange år har vi arrangeret en årlig middag med tidligere 
kolleger fra EAC Hong Kong. Selvom der ikke er flere aktiviteter under EAC 
navnet i Hong Kong holder vi kinesiske kolleger stadig sammen.

Stadig kinesisk ØK-samling i Hong Kong  

Her er deltagerne i den seneste CPD middag.  
Bagerst er det Michael Wong , Lomew Ng  (grafisk), 
Jennifer Leung, Maggie Wong, So Siu Wing, Hans 
Chan,  M.C. Or, Frances Ho.
Forreste række: Clarence Lo, Yvonne Lo,  Kathy Sit,  
Tony Yu, Wendy Cheung og Esther Ip.

Vi plejer at være omkring 150 
deltagere hvert år, og jeg har 
fornøjelsen af at koordinere 
arrangementet.  Derudover 
holder de forskellige divisioner 
også mindre middage f.eks. 
grafisk og CPD, som i mange år 
arbejdede i samme bygning i 
Kwai Chung.  

Sidste år besluttede vi at starte 
en Facebook side, som nu er 
startet af Yvonne Lo og hedder 
'EAC Hong Kong  that we all 
miss'. Det har gjort kommuni-

kation nemmere, men vi har også haft mindre problemer. Mange af vores 
kolleger bor nu i Kina og Facebook kan ikke modtages der, og andre er 
bekymrede for sikkerheden bag personlig information.  Så vi er startet i det 
små, men tror det er vejen frem.

Kathy slutter: - Jeg håber mange af ØK Klubbens medlemmer, der har 
arbejdet for EAC Hong Kong, og andre vil joine vores Facebook side.  LB +EL
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ØK-folk i medierne 
SVEND JAGD  Jutlandia-veteran, 86 år, og tidligere maskinmester bliver 
interviewet over to sider i dagbladet Børsen, 20.10.10. om sit besøg i 
Sydkorea i forbindelse med 60-året for Koreakrigens udbrud. Svend fortæller 
om et følelsesmættet gensyn og siger bl.a.: I forbindelse med de forskellige 
mindehøjtideligheder, jeg har deltaget i, har jeg oplevet flere gange, at folk 
kommer hen til mig og grædende takker for den hjælp, vi kom med dengang.

MADS LEBECH  adm. direktør for Industriens Fond og tidligere borgmester 
på Frederiksberg skriver i Berlingske-kronik, 22.9.10 om finanskrisen og 
hvordan, vi kommer over den. Han mener her, at vi også skal formå at se 
tilbage i historien. Vi skal lære af fyrtårne som C. F. Tietgen, H. N. Andersen 
og A. P. Møller.  Og Lebech spørger: Mon ikke vi bør skæve til fortidens 
fyrtårne og på den måde blive bedre til at tænke nyt, som de gjorde i deres 
tid?         EL

Sejlskibene, EACy (1985) og REACH (1991), der tilhørte ØK´s Sejlklub 
under ØK Sport, blev på grund af Told og Skat´s finurlige skatteregler i 1993 
doneret til en ny forening. 1. april 1995 overtog ØK skibene, og de overgik 
efterfølgende til Sejlklubben Langelinie med Volle Østergaard, ØK Data, som 
formand. 
Under ØK kriserne blev alle ØK Sports aktiviteter nedlagt, men Sejlklubben 
Langelinie sejlede lystigt videre, nu for helt egen regning. Sammenholdet i 

Sejlklubben viste sig så stærkt, at klubbens egne små 
økonomiske kriser blev overvundet. Senere er ØK´s 
Almennyttige Fond trådt til med assistance, når helt 
specifikke udgifter tårnede sig op. 
Ifølge klubbens vedtægter kan kun ansatte i ØK være 
medlem, dog har man lempet reglerne lidt, idet også 
familie og venner til ansatte nu også kan blive medlem. I 
dag tæller klubben 25 medlemmer. Klubben har mange 
aktiviteter at byde på såsom klargøring af bådene hvert 
forår og til vinteren, kapsejlads hver uge hvor 
sejlklubben gør en god figur. Hen over sommeren kan 
bådene bookes for medlemmernes ferie.  
Interesserede i Sejlklubben Langelinie og skibene kan 
henvende sig til: Marianne Jansson, tlf. 2148 4130/8888 
9183 eller mail: maj@adslhome.dk.                    FW+IH

EAC-sejlskibene er stadig aktive for ØK-folk

Da Kaj Runchel, 12. september, indbød ØK-kolleger, familie og venner til 
sin 75 års fødselsdagsfest på Langelinie, fik gæsterne også lejlighed til at 
gense sejlskibene, der lå til kaj ud for Langelinie som en hyldest til 
fødselaren. Kaj takker for denne flotte gestus og alle besøg, gaver, taler og 
dans. ”Jeg vil aldrig glemme det”, er meldingen fra Kaj.
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Formandens hjørne
Julemåneden nærmer sig nu med hastige skridt.  
Banko er årets sidste klubarrangement og afholdes 
den 2. december.  Igen i år ser det ud til at blive fuldt 
hus med omkring 90 deltagere.  Arrangementerne for 
det kommende år er enten på plads eller i 
planlægningsfasen på tegnebrættet. 

Udover ØK Klubbens arrangementer, afholdes der i 
årets løb en lang række forskelligartede møder og 
arrangementer i Asia House.  Som omtalt kort i dette 
medlemsblad, var Asia House Fonden i sidste måned 
vært  ved en middag for  en høj tstående 
regeringsdelegation fra Bhutan.  Et par uger  tidligere 

holdt Præsidenten for Mongoliet, der var i Danmark på officielt besøg, sin 
afskedsreception i Asia House med deltagelse af flere danske ministre, 
folketingsmedlemmer og forretningsforbindelser.  Asia House dannede en 
virkelig flot ramme om denne farvestrålende aftenreception, hvor flere 
delegerede og gæster var iført den mongolske nationaldragt og de to landes 
nationalsange blev spillet og sunget.

I dette blads fødselsdagsinterview opfordrer Scott Gønge til, at man 
overvejer muligheden for, at de ØK relaterede aktiviteter, der nu udspringer 
fra Asia House, i fremtiden kommer til at inkludere uddannelseslegater og 
anden form for støtte til unge mennesker med særlig talent og vilje. ØK´s 
Almennyttige Fond har som et af sine formål at engagere sig med støtte til 
relevante undervisningsmæssige formål og i skrivende stund er der således 
en kinesisk og en dansk Ph.D studerende, der modtager økonomisk støtte fra 
Fonden til at fuldføre deres respektive Ph.D studier. Derudover støtter 
Fonden også skoleprojekter i Malaysia og Tanzania.  ØK´s Almennyttige 
Fond kan forventes at fortsætte med sådanne engagementer.

Med dette sidste nummer af medlemsbladet ønsker jeg på bestyrelsens 
vegne alle klubbens medlemmer og deres familier en rigtig 

Glædelig Jul og et godt og lykkebringende Nytår.


